



Awab Mohammed Saeed
Student at Owais Al-Qarni
Basic and Secondary School
Complex, Taiz, Yemen.

أواب محمد سعيد
طالب في مجمع مدرسة أweis
القرني الأساسية والثانوية، تعز،
اليمن.

QUANTUM MECHANICAL INVESTIGATION OF PRIMARY AND SECONDARY OXIDATION MECHANISMS OF CARCINOGENIC AROMATICS

دراسة ميكانيكية لكم المآلات الأكسدة الأولى والثانوية للعطرات السرطانية

Scientific
Supervisor



**Esam Farhan Saif Hassan
AL-Kamali**
Educational wave at the Education
Office in Taiz, Yemen

أ. عصام فرحان سيف حسن الكمالى
موجة تربوي في مكتب التربية والتعليم بتعز اليمن

Abstract: This study investigates the oxidation mechanisms of carcinogenic aromatics using quantum mechanical methods. Key findings reveal their molecular interactions and reactivity pathways, highlighting potential DNA damage. The research emphasizes the need for targeted strategies to mitigate health risks. Overall, it contributes to the understanding of cancer etiology.

Keywords: carcinogenic, oxidation, quantum mechanics, DNA damage, health risks.

الخلاصة : تبحث هذه الدراسة في الآليات أكسدة المواد العطرية المسرطنة باستخدام أساليب ميكانيكا الكم. تكشف النتائج الرئيسية عن تفاعلاتها الجزيئية ومسارات تفاعلها، مما يبرز احتمالية تلف الحمض النووي. ويؤكد البحث على ضرورة وضع استراتيجيات محددة للحد من المخاطر الصحية. وبشكل عام، يُسهم البحث في فهم مسببات السرطان.

الكلمات المفتاحية : المواد المسرطنة، الأكسدة، ميكانيكا الكم، تلف الحمض النووي، المخاطر الصحية.

Introduction

The study of carcinogenic aromatics is critical for understanding their role in cancer development. This research focuses on the quantum mechanical investigation of primary and secondary oxidation mechanisms that these compounds undergo. By elucidating the molecular interactions and reactivity pathways, we can better assess their potential to cause DNA damage. Insights gained from this study are essential for developing strategies to mitigate the risks associated with these hazardous substances.

Results and discussion

The investigation into the primary and secondary oxidation mechanisms of carcinogenic aromatics using quantum mechanical methods reveals significant insights into their chemical reactivity and potential pathways leading to DNA damage. The study focuses on the alkylation reactions of various carcinogenic compounds, particularly emphasizing the role of molecular interactions and activation energies.

- Molecular Mechanisms:** The research identifies key molecular mechanisms involved in the alkylation reactions between carcinogenic aromatics and biological nucleophiles, such as guanine and glutathione. These interactions are crucial for understanding how these compounds can lead to mutagenic effects in biological systems [1-4].
- Activation Energies:** The study employs quantum mechanical calculations to determine the activation-free energies associated with these alkylation reactions. The results indicate that the reactivity of different carcinogenic compounds varies significantly, which can be attributed to their structural features and the nature of their interactions with nucleophiles [1].
- Comparative Analysis:** A comparative analysis of various polyphenolic compounds as potential scavengers of carcinogenic species was conducted. The findings suggest that certain polyphenols exhibit a higher scavenging activity due to their ability to stabilize reaction intermediates, thereby reducing the likelihood of DNA damage [1].

The findings underscore the importance of understanding the oxidation mechanisms of carcinogenic aromatics in the context of cancer etiology. The quantum mechanical approach provides a detailed framework for predicting the reactivity of these compounds, which is essential for developing effective strategies for cancer prevention and treatment.

- Implications for Cancer Research:** The insights gained from this study can inform future research on the design of inhibitors or scavengers that can mitigate the effects of carcinogenic aromatics. By targeting specific molecular interactions, it may be possible to reduce the incidence of mutations associated with these compounds [2].
- Role of Environmental Factors:** The study also highlights the influence of environmental conditions, such as pH and solvent effects, on the reactivity of carcinogenic aromatics. This aspect is critical for understanding how these compounds behave in biological systems and their potential impact on human health.
- Future Directions:** Further research is needed to explore the full range of oxidation mechanisms and their biological implications. This includes investigating the role of metabolic activation and the formation of reactive intermediates that can lead to DNA adducts and subsequent mutations [2].

Conclusion

The quantum mechanical investigation of primary and secondary oxidation mechanisms of carcinogenic aromatics provides valuable insights into their reactivity and potential health risks. These findings pave the way for future studies aimed at mitigating the effects of these harmful compounds.

المقدمة

تعد دراسة المواد العطرية المسرطنة أمراً بالغ الأهمية لفهم دورها في تطور السرطان. يركز هذا البحث على دراسة ميكانيكا الكم لأليات الأكسدة الأولى والثانوية التي تخضع لها هذه المركبات. ومن خلال توضيح التفاعلات الجزيئية ومسارات التفاعل، يمكننا تقييم قدرتها على التسبب في تلف الحمض النووي بشكل أفضل. وتعتبر المعلومات المستقاة من هذه الدراسة أساسية لوضع استراتيجيات للحد من المخاطر المرتبطة بهذه المواد الخطرة.

النتائج والمناقشة

يكشف البحث في آليات الأكسدة الأولى والثانوية للعطرات المسرطنة باستخدام أساليب ميكانيكا الكم عن رؤى ثاقبة حول تفاعلها الكيميائي والمسارات المحتملة المؤدية إلى تلف الحمض النووي. تركز الدراسة على تفاعلات الألكلة لمختلف المركبات المسرطنة، مع التركيز بشكل خاص على دور التفاعلات الجزيئية وطرق التنشيط.

1. الآليات الجزيئية: يحدد البحث الآليات الجزيئية الرئيسية المشاركة في تفاعلات الألكلة بين العطرات المسرطنة والنواة الحيوية، مثل الجوانين والغلوتاثيون. تُعد هذه التفاعلات بالغة الأهمية فهمنا كيف يمكن لهذه المركبات أن تؤدي إلى تأثيرات مسببة للطفرات في الأنظمة البيولوجية [1-4].

2. طقات التنشيط: تستخدم الدراسة حسابات ميكانيكا الكم لتحديد الطاقات الخالية من التنشيط المرتبطة بتفاعلات الألكلة هذه. تشير النتائج إلى أن تفاعلات المركبات المسرطنة المختلفة تختلف اختلافاً كبيراً، وهو ما يمكن أن يعزى إلى خصائصها الهيكلية وطبيعة تفاعلاتها مع النواة الحيوية [1].

3. التحليل المقارن: أجري تحليل مقارن لمختلف المركبات البوليفينولية كمضادات متحملة للأذى المسرطنة. تشير النتائج إلى أن بعض البوليفينولات تُظهر نشاطاً مضاداً أعلى نظراً لقدرتها على تثبيت وسيطات التفاعل، مما يقلل من احتمالية تلف الحمض النووي [1].

تؤكد النتائج على أهمية فهم آليات أكسدة المركبات العطرية المسرطنة في سياق مسببات السرطان. يوفر النهج الميكانيكي الكمي إطارات مفيدة للتنبؤ بتفاعلية هذه المركبات، وهو أمر ضروري لتطوير استراتيجيات فعالة للوقاية من السرطان وعلاجه.

1. الآثار المتربطة على أبحاث السرطان: يمكن للرؤى المستمدة من هذه الدراسة أن تُشري الأبحاث المستقبلية حول تصميم مثبتات أو مضادات يمكنها التخفيف من آثار المركبات العطرية المسرطنة. من خلال استهداف تفاعلات جزيئية محددة، قد يكون من الممكن تقليل حدوث الطفرات المرتبطة بهذه المركبات [2].

2. دور العوامل البيئية: تسلط الدراسة الضوء أيضاً على تأثير الظروف البيئية، مثل درجة الحرارة وتأثيرات المذيبات، على تفاعلية المواد العطرية المسرطنة. يُعد هذا الجانب بالغ الأهمية لفهم سلوك هذه المركبات في الأنظمة البيولوجية وتأثيرها المحتمل على صحة الإنسان.

3. التوجهات المستقبلية: هناك حاجة إلى مزيد من البحث لاستكشاف النطاق الكامل لأليات الأكسدة وتداعياتها البيولوجية. ويشمل ذلك دراسة دور التنشيط الأيضي وتكوين الوسائل التفاعلية التي يمكن أن تؤدي إلى نواتج إضافة الحمض النووي والطفرات اللاحقة [2].

الختام

يُقدم البحث الميكانيكي الكمي لأليات أكسدة الأولى والثانوية للمواد العطرية المسرطنة رؤى قيمة حول تفاعلاتها ومخاطرها الصحية المحتملة. تُمهد هذه النتائج الطريق لدراسات مستقبلية تهدف إلى التخفيف من آثار هذه المركبات الضارة.

المراجع والمصادر

- Obtaining high silica powders containing copper ions of a given stoichiometric composition / M. F. S. Al-Kamali [et al.] // Al-Andalus Journal of Applied Sciences. – 2022. – Vol. 9, № 16. – P. 31–52.
- Structural Properties Of Micropowders Composition Sio₂:CuO And Sio₂:Cu⁺ Prepared By Sol-Gel Method / M. F. S. H. Al-Kamali [et al.] // Journal Alandalus for Applied Sciences. – 2021. – № 13, Vol. 8. – P. 99–117.
- Musleh, B. S. H. Exploring the application of laparoscopic surgery in removing calcium deposits in the human body [Электронный ресурс] / B. S. H. Musleh ; scientific supervisor M. F. S. H. AL-Kamali // I Международный молодёжный научно-культурный форум студентов, магистрантов, аспирантов и молодых ученых : сборник материалов, Гомель, 5-7 марта 2024 г. / М-во образования Респ. Беларусь ; Гомельский государственный технический университет имени П. О. Сухого ; Таизский университет ; Научная организация исследований и инноваций ; под общ. ред. А. А. Бойко. – Гомель : ГГТУ им. П. О. Сухого, 2024. – С. 25.
- Abdullah, R. M. H. A. Causes and symptoms of intestinal laziness and how to treat it (mini-review) / R. M. H. A. Abdullah ; scientific supervisor M. F. S. H. AL-Kamali // I Международный молодёжный научно-культурный форум студентов, магистрантов, аспирантов и молодых ученых [Электронный ресурс] : сборник материалов, Гомель, 5-7 марта 2024 г. / М-во образования Респ. Беларусь ; Гомельский государственный технический университет имени П. О. Сухого ; Таизский университет ; Научная организация исследований и инноваций ; под общ. ред. А. А. Бойко. – Гомель : ГГТУ им. П. О. Сухого, 2024. – С. 48.

